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írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László úr,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló
2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi
rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést
kívánok benyújtani a téma szerint hatáskörrel rendelkező

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszterhez

,,Szelektív nyilvánosság?"
címmel.

A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

A Népszava 2018. július 9-én Orbán tárgyalási menetrendet diktált Merkeléknek címmel közölt
cikket, amelyben a lap egyik újságírója szemlézi a magyar miniszterelnök legutóbbi
németországi látogatásáról az Ön által vezetett minisztériumban készült belső értékelést.

Miután az elmúlt két évben elégséges tapasztalatot szereztem a Külgazdasági és
Külügyminisztérium iratkezelésével és a tárca nyilvánossághoz való viszonyával kapcsolatosan,
legalábbis meglepőnek tartom, hogy egy napilap ilyen könnyen jut a minisztérium egy belső
anyagához, míg az országgyűlési képviselőknek csak igen körülményesen adnak lehetőséget
egyes iratok megismerésére vagy különböző érvekkel és jogértelmezésekkel igyekeznek
kiüresíteni a képviselők iratbetekintési jogát. Legutóbbi példa erre a Zaid Naffa tiszteletbeli
konzuli kinevezését kezdeményező magyar szóbeli jegyzék ügye, ami még az első
Orbán-kormány idején keletkezett, és aminek kapcsán alappal feltételezhető, hogy onnan
datálódik a kiemelten szoros viszony a jelenlegi kormányzati szereplők és a különböző kétes
ügyek kapcsán ismertté vált jordán tb. konzul között.

Mindezek fényében a következőket kérdezem Miniszter Úrtól:

1. Az elkövetkező időszakban gyakorlat lesz-e, hogy a KKM a belső jelentéseit napilapokban
fogja szemléztetni?
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2. Ki és milyen indokkal döntött arról, hogy a miniszterelnök németországi tárgyalásairól szóló
belső értékelést a Népszava szemlézze?

3. Remélhetik-e az országgyűlési képviselők, hogy a KKM-ben készült iratok kapcsán azonos
elbírálás alá esnek a sajtóval, vagyis például megkaphatják a hivatkozott cikkben említett
értékelést?

Budapest, 2018. [úlíus , J. 0.,, 

Demeter Márta 
(LMP) 
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